
PROTOKÓŁ Nr IX/2007
z sesji Rady Gminy Świdnica

odbytej dnia 18 kwietnia 2007 r.
w sali narad Urzędu Gminy w Świdnicy

Godzina rozpoczęcia: 1200

Godzina zakończenia: 1430

W sesji Rady Gminy Świdnica na ogólną liczbę 15 radnych  udział wzięło 14 radnych.

R a d n i    n i e o b e c n i:
Radny  Zbigniew Kondziarz.

P o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Wyznaczenie sekretarza obrad.
3. Wnioski do porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej  VIII sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami.
6. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji.

7. P o d j ę c i e    u c h w a ł:   
1) w sprawie zmiany budżetu gminy na 2007 rok,
2) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  o  dofinansowanie 

i zabezpieczenie  w formie weksla „in blanco” dla przedsięwzięcia pn. „Budowa 
wielofunkcyjnego boiska  sportowego na działce nr 272/2 w Pszennie”,

3) w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Kazimierza Szweda na Wójta Gminy Świdnica,
4) w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pani  Władysławy  Łukomskiej  na  Wójta  Gminy 

Świdnica,
5) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu ograniczonego gruntu 

położonego  na  terenie  Gminy  Świdnica  dla  właściciela   przyległych  działek 
(Witoszów Dolny).

6) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu  nieograniczonego 
nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Świdnica (Pogorzała),

7) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu  nieograniczonego 
nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica 
(Modliszów),

8) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  bezprzetargowej   gruntu  położonego  na 
terenie Gminy Świdnica dla właściciela przyległych działek (Bystrzyca Górna),

9) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu  nieograniczonego 
nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Świdnica (Jagodnik),

10) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  bezprzetargowej  gruntu  położonego  na 
terenie Gminy Świdnica dla właściciela przyległych działek (Witoszów Górny). 
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11) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu  nieograniczonego 
nieruchomości   zabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica  (Lutomia 
Górna),

12) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  zbycie  na  rzecz  Skarbu  Państwa  – 
Dolnośląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we Wrocławiu Oddział w 
Świdnicy  nieruchomości  niezabudowanej  będącej  własnością  Gminy  Świdnica 
(Witoszów Dolny),

13) w sprawie nadania nazwy osiedlu w miejscowości Słotwina,
14) w sprawie  wyrażenia  woli   utworzenia  i  przystąpienia  do  Lokalnej  Organizacji 

Turystycznej pn. Księstwo  Świdnicko – Jaworskie.

8. Zapytania, interpelacje, wolne wnioski.
9.  Informacja o działalności  przewodniczącego Rady Gminy  w okresie między 

sesjami.
10. Sprawozdania  z  działalności  stałych  Komisji  Rady  Gminy  w okresie  między 

sesjami.
11. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wolne wnioski.
12. Sprawy różne.
13. Zakończenie sesji.

Ad. 1.

Obrady IX sesji  Rady Gminy Świdnica otworzył  przewodniczący rady Pan Henryk Sara. 
Przewodniczący  powitał  radnych  oraz  zaproszonych   na  sesję  gości.  Na  podstawie  listy 
obecności  i  fizycznej  obecności  na  sali  obrad  stwierdził  kworum  i  prawomocność 
podejmowanych uchwał.

Ad. 2.

Na sekretarza obrad wyznaczono radnego Pana Tadeusza Szybińskiego.

Ad.3.

Porządek obrad IX sesji Rady Gminy Świdnica przedłożył przewodniczący rady Pan Henryk 
Sara.
Wnioski do porządku obrad złożyli:
- Pani wójt Teresa Mazurek wniosła o rozpatrzenie dodatkowego projektu uchwały w sprawie 
ustalenia opłat za świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Świdnica 
w punkcie 7 „Podjęcie uchwał”.
-  przewodniczący rady gminy wprowadził  autopoprawkę do  projektu  uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu ograniczonego gruntu położonego na terenie 
Gminy Świdnica dla właściciela  przyległych działek (Witoszów Dolny) dotyczącą podstawy 
prawnej.
Wnioski przyjęto jednogłośnie – 13 głosów za.

2



Porządek obrad wraz ze złożonymi wnioskami:
1. Otwarcie sesji.
2. Wyznaczenie sekretarza obrad.
3. Wnioski do porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej  VIII sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami.
6. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji.

7. P o d j ę c i e    u c h w a ł:   
1) w sprawie zmiany budżetu gminy na 2007 rok,
2) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  o  dofinansowanie 

i zabezpieczenie  w formie weksla „in blanco” dla przedsięwzięcia pn. „Budowa 
wielofunkcyjnego boiska  sportowego na działce nr 272/2 w Pszennie”,

3) w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Kazimierza Szweda na Wójta Gminy Świdnica,
4) w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pani  Władysławy  Łukomskiej  na  Wójta  Gminy 

Świdnica,
5) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu ograniczonego gruntu 

położonego  na  terenie  Gminy  Świdnica  dla  właściciela   przyległych  działek 
(Witoszów Dolny).

6) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu  nieograniczonego 
nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Świdnica (Pogorzała),

7) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu  nieograniczonego 
nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica 
(Modliszów),

8) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  bezprzetargowej   gruntu  położonego  na 
terenie Gminy Świdnica dla właściciela przyległych działek (Bystrzyca Górna),

9) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu  nieograniczonego 
nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Świdnica (Jagodnik),

10) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  bezprzetargowej  gruntu  położonego  na 
terenie Gminy Świdnica dla właściciela przyległych działek (Witoszów Górny). 

11) w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu  nieograniczonego 
nieruchomości   zabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica  (Lutomia 
Górna),

12) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  zbycie  na  rzecz  Skarbu  Państwa  – 
Dolnośląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we Wrocławiu Oddział w 
Świdnicy  nieruchomości  niezabudowanej  będącej  własnością  Gminy  Świdnica 
(Witoszów Dolny),

13) w sprawie nadania nazwy osiedlu w miejscowości Słotwina,
14) w sprawie  wyrażenia  woli   utworzenia  i  przystąpienia  do  Lokalnej  Organizacji 

Turystycznej pn. Księstwo  Świdnicko – Jaworskie.
15) W sprawie ustalenia opłat za świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych 

przez Gminę Świdnica.
8. Zapytania, interpelacje, wolne wnioski.
9.  Informacja  o  działalności  przewodniczącego  Rady  Gminy   w  okresie 

między  sesjami.
10. Sprawozdania  z  działalności  stałych  Komisji  Rady  Gminy  w  okresie 

między sesjami.
11. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wolne wnioski.
12. Sprawy różne.
13. Zakończenie sesji
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Ad. 4. 

Protokół z VIII sesji Rady Gminy Świdnica przyjęto jednogłośnie:  13 głosami za. 

Ad. 5. 

Sprawozdanie z działalności wójta gminy w okresie między sesjami złożyła Pani wójt Teresa 
Mazurek.  Pani  wójt  poinformowała  o  programach,  jakie  w  obecnej  chwili  są  wdrażane. 
Szczegółowych  informacji  na  temat  programów  udzieliła  Dyrektor  Gminnego  Zespołu 
Oświaty  Pani  Maria  Jaworska.   Oba  programy  współfinansowane  są   z  funduszu  EFS 
i budżetu państwa. Pierwszy program  „Alternatywne formy edukacji przedszkolnej – dobry 
start przedszkolaka” skierowany jest do przedszkolaków. Przedszkola tworzona są po to, aby 
wyrównywać szanse edukacyjne dzieci, które w niedługim czasie rozpoczną naukę w klasie 
zerowej.  Program  realizowany  jest  tylko  na  terenach  wiejskich.    Przedszkola   takie 
utworzone  zostały  w  Bystrzycy  Górnej,  Lutomii  Dolnej,  Mokrzeszowie   przy  pomocy 
Polskiego  Towarzystwa  Dysleksji  oddział  w  Świdnicy,   czwarte  przedszkole  zostało 
utworzone w Grodziszczu przy pomocy Fundacji Kalos Kai Agathos z Wrocławia. Ponadto  w 
Szkole Podstawowej w Mokrzeszowie jest realizowany Program SMOK – Szkoła Myśląca o 
Każdym.  Priorytetem  projektu  SZKOŁA  MYSLĄCA  O  KAŻDYM  –  SMOK  jest 
wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez identyfikację i wspieranie uzdolnień wszystkich 
uczniów i możliwość ich wykorzystania w życiu zawodowym.
Szczegółowe sprawozdanie zawarte jest w załączniku do niniejszego protokołu.

Ad. 6.

Sprawozdanie z realizacji  uchwał rady podjętych na poprzedniej  sesji  złożyła wójt gminy 
Pani Teresa Mazurek. Po jego wysłuchaniu dyskusji nie prowadzono.

Ad. 7. P o d j ę c i e    u c h w a ł: 

1)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy   na   2007  rok  przedłożył 
przewodniczący  Rady  Gminy  Świdnica  Pan  Henryk  Sara.  Pani  wójt  poinformowała,  iż 
wojewoda  uchylił  nam  uchwałę  w  sprawie  odpłatności  za  przedszkola.  Wojewoda 
zausterkował na co mają być przeznaczone pieniądze z tytułu odpłatności. Środki finansowe 
pozyskane  z  tytułu  odpłatności  za  przedszkola  powinny  być  wykorzystane  na  koszty 
działalności  przedszkola   W związku z  tym faktem przy omawianiu  projektu  uchwały w 
sprawie zmiany budżetu gminy na 2007 rok Pani wójt wprowadziła autopoprawkę: w § 4 
projektu uchwały w dziale 801 – Oświata i wychowanie zmienia się Rozdział 80101 – Szkoły 
podstawowe na Rozdział 80104 – Przedszkola - § 4300 – zakup usług pozostałych. 
Pozytywną opinię do projektu wydała Komisja Budżetu i Finansów. Przewodniczący komisji 
poinformował  ponadto,  że  komisja  opiniowała  poszczególne  inwestycje.  Jeśli  chodzi  o 
pojedyncze głosowanie zaopiniowano negatywnie inwestycje pn. „ Wykonanie nawierzchni 
asfaltowej na drodze gminnej w Witoszowie Dolnym”. 
Na pytanie radnego Romana Bogusławskiego skąd wynikła potrzeba takiej zmiany budżetu 
Pani Anna Szymkiewicz Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w tym roku nie wpłyną środki 
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finansowe z funduszu unijnych, które zostały wpisane do budżetu.  Ponadto Pani skarbnik 
wyjaśniła, że z budżetu nie wyrzucamy żadnych zadań, tylko zmniejszamy udział środków 
unijnych. Realizacja niektórych  inwestycji przesunie się w czasie. Poza tym pojawiły się inne 
możliwości pozyskiwania środków finansowych z których  korzystamy.
Radny  Jan  Mytych  złożył  wniosek  o  wyłączenie  z  korekty  budżetu  inwestycji  pn. 
„Wykonanie nawierzchni asfaltowej  na drodze gminnej w Witoszowie Dolnym”.
Wniosek głosowano:  4 głosy za, 8 głosów  przeciw, 2 głosy wstrzymujące się.
Wniosek nie uzyskał wymaganej większości głosów. 

Uchwałę Nr IX/40/2007 podjęto stosunkiem głosów: 13 głosów za, 1 głos wstrzymujący się, 
głosów przeciw nie było.

2)  Projekt  uchwały  w  sprawie   wyrażenia  zgody na  zawarcie  umowy o  dofinansowanie 
i  zabezpieczenie   w  formie  weksla  „in  blanco”  dla  przedsięwzięcia  pn.  „Budowa 
wielofunkcyjnego  boiska   sportowego  na  działce  nr  272/2  w  Pszennie”  przedłożył 
przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara. Pozytywną opinię wydała Komisja 
Budżetu i Finansów. Dyskusji nie prowadzono. Uchwałę Nr IX/41/2007 podjęto jednogłośnie 
– 14 głosami za.

3) Projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Kazimierza Szweda na Wójta Gminy 
Świdnica przedłożył  przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara.  Pozytywną 
opinię  wydała  Komisja  Rewizyjna.  Dyskusji  nie  prowadzono.  Uchwałę  Nr  IX/42/2007 
podjęto jednogłośnie – 14 głosami za.

4) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Władysławy Łukomskiej na Wójta 
Gminy  Świdnica  przedłożył  przewodniczący  Rady  Gminy  Świdnica  Pan  Henryk  Sara. 
Pozytywną  opinię  wydała  Komisja  Rewizyjna.  Dyskusji  nie  prowadzono.  Uchwałę  Nr 
IX/43/2007 podjęto jednogłośnie – 14 głosami za.

5) Projekt uchwały  w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie przetargu ograniczonego 
gruntu  położonego  na  terenie  Gminy  Świdnica  dla  właściciela   przyległych  działek 
(Witoszów  Dolny)  przedłożył  przewodniczący  Rady  Gminy  Świdnica  Pan  Henryk  Sara. 
Pozytywną  opinię  wydała  Komisja  Rolnictwa  i  Leśnictwa.  Dyskusji  nie  prowadzono. 
Uchwałę Nr IX/44/2007 podjęto jednogłośnie – 14 głosami za. 

6)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu 
nieograniczonego  nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica 
(Pogorzała) przedłożył przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara. Pozytywną 
opinię  wydała  Komisja  Rolnictwa  i  Leśnictwa.  Dyskusji  nie  prowadzono. 
Uchwałę Nr IX/45/2007 podjęto jednogłośnie – 14 głosami za. 

7)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu 
nieograniczonego   nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy Świdnica 
(Modliszów) przedłożył przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara. Pozytywną 
opinię  wydała  Komisja  Rolnictwa  i  Leśnictwa.  Dyskusji  nie  prowadzono. 
Uchwałę Nr IX/46/2007 podjęto jednogłośnie – 14 głosami za. 

8)  Projekt  uchwały   w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  bezprzetargowej   gruntu 
położonego na terenie Gminy Świdnica dla właściciela przyległych działek (Bystrzyca Górna) 
przedłożył  przewodniczący  Rady  Gminy  Świdnica  Pan  Henryk  Sara.  Pozytywną  opinię 
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wydała  Komisja  Rolnictwa  i  Leśnictwa.  Dyskusji  nie  prowadzono. 
Uchwałę Nr IX/47/2007 podjęto jednogłośnie – 14 głosami za.

9)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu 
nieograniczonego  nieruchomości  niezabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica 
(Jagodnik) przedłożył przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara. Pozytywną 
opinię  wydała  Komisja  Rolnictwa  i  Leśnictwa.  Dyskusji  nie  prowadzono. 
Uchwałę Nr IX/48/2007 podjęto jednogłośnie – 14 głosami za.

10)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  bezprzetargowej  gruntu 
położonego  na  terenie  Gminy  Świdnica  dla  właściciela  przyległych  działek  (Witoszów 
Górny)  przedłożył  przewodniczący  Rady  Gminy  Świdnica  Pan  Henryk  Sara.  Pozytywną 
opinię wydała Komisja Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Budownictwa. Dyskusji nie 
prowadzono.  Uchwałę Nr IX/49/2007 podjęto jednogłośnie – 14 głosami za.

11)  Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  do  sprzedaży  w  formie  przetargu 
nieograniczonego  nieruchomości   zabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Świdnica 
(Lutomia  Górna)  przedłożył  przewodniczący  Rady  Gminy  Świdnica  Pan  Henryk  Sara. 
Pozytywną opinię wydała Komisja Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Budownictwa. 
Dyskusji nie prowadzono.  Uchwałę Nr IX/50/2007 podjęto jednogłośnie – 14 głosami za.

12) Projekt   uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne zbycie na rzecz Skarbu 
Państwa – Dolnośląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we Wrocławiu Oddział w 
Świdnicy  nieruchomości  niezabudowanej  będącej  własnością  Gminy Świdnica  (Witoszów 
Dolny)  przedłożył  przewodniczący  Rady  Gminy  Świdnica  Pan  Henryk  Sara.  Pozytywną 
opinię  wydała  Komisja  Rolnictwa  i  Leśnictwa.  Dyskusji  nie  prowadzono. 
Uchwałę Nr IX/51/2007 podjęto jednogłośnie – 14 głosami za.

13) Projekt  uchwały w sprawie nadania nazwy osiedlu w miejscowości Słotwina przedłożył 
przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan Henryk Sara. Pozytywną opinię wydała Komisja 
Rolnictwa  i  Leśnictwa.  Dyskusji  nie  prowadzono.  Uchwałę  Nr  IX/52/2007  podjęto 
jednogłośnie – 14 głosami za.

14)  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli   utworzenia  i  przystąpienia  do  Lokalnej 
Organizacji Turystycznej pn. Księstwo  Świdnicko – Jaworskie przedłożył przewodniczący 
Rady  Gminy  Świdnica  Pan  Henryk  Sara.  Pozytywną  opinię  wydała  Komisja  Oświaty, 
Kultury, Sportu i Turystyki. Dyskusji nie prowadzono.   Rzecznik prasowy Urzędu Gminy w 
Świdnicy  Pan  Janusz  Waligóra  wyjaśnił  celowość   podjęcia  przedmiotowej  uchwały. 
Uchwałę  Nr  IX/53/2007 podjęto  następującym stosunkiem głosów:  13  głosów za,  1  głos 
wstrzymujący się, głosów przeciw nie było.

15)  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  świadczenia  przedszkoli  publicznych 
prowadzonych przez Gminę Świdnica przedłożył przewodniczący Rady Gminy Świdnica Pan 
Henryk  Sara.  Pozytywną  opinię  wydała  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki. 
Dyskusji nie prowadzono.  Uchwałę Nr IX/54/2007  podjęto jednogłośnie – 14 głosami za.
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Ad. 8.    Zapytania, interpelacje, wolne wnioski

Radny Roman Bogusławski:
1. poprosił o wystąpienie  do Zarządu Dróg Powiatowych w Świdnicy z wnioskiem o 

naprawę przynajmniej tych największych dziur w miejscowości Jagodnik,
2. radny zapytał kiedy będzie podział środków na dodatkowe punkty świetlne i kiedy 

będzie ich  montaż.
3. radny  poruszył  sprawę  wysypywania  śmieci  do  rowów  przydrożnych.  Radny 

zaproponował,  aby   2-3  osoby  z  pracowników  interwencyjnych  oddelegować  do 
sprzątania rowów przydrożnych. 

Radny Tadeusz Szybiński:
1. poprosił o naprawę drogi powiatowej w Lutomii od krzyżówki w stronę Mościska, 

ponieważ są tam bardzo niebezpieczne dziury. Poza tym na zakręcie gdzie skręca się 
w kierunku Małej Lutomii jest największa dziura. Taki stan dróg stwarza zagrożenie 
bezpieczeństwa ruchu.

Radny Zbigniew Karnowski: 
1. radny zapytał,  czy oświetlenie przy drogach musi trwać do godziny pierwszej w nocy. 

Radny Kazimierz Dudzic:
1. podziękował  za  zamontowanie  lustra  przy  wyjeździe  z  drogi  nr  168  (od  strony 

Makowic koło świetlicy),
2. poprosił o interwencję w sprawie naprawy drogi nr 2978D w kierunku Krzczonowa 

(na zakręcie do dnia dzisiejszego nic nie zostało zrobione),
3. poprosił  o poprawę bezpieczeństwa na ujęciu wodnym Miłochów. Sprawę zgłaszał 

zastępcy wójta 25 marca, że zostało rozkradzione  ogrodzenie od strony północnej, 
poza tym jest  to ujęcie wody,  z którego korzysta 8 miejscowości.  Taki stan ujęcia 
wody stwarza zagrożenie, poza tym usytuowane zbiorniki nie są zamykane. W każdej 
chwili może tam wpaść dziecko. 

4. poprosił  o wysłanie wyrówniarki  na drogę nr 174 w Boleścinie (chodzi o 200-400 
metrów drogi).

Radny Wiesław Malisz:
1. radny poprosił  o podjęcie próby rozeznania  stanu technicznego mostków w Lutomi 

Górnej  –  jeden  przy  numerach  120-121,  drugi  przy  numerze  nr  4.  Mieszkańcy 
sygnalizują, że oba mostki są w fatalnym stanie technicznym.

Radny Henryk Kończak:
1. zawnioskował  o wydłużenie kursu lini Nr 30 z Bystrzycy Górnej do Lubachowa (do 

zapory wodnej).  Chodzi o jeden kurs w dni  wolne,  szczególnie w niedzielę,  który 
umożliwi mieszkańcom dojazd do kościoła. Mieszkańcy Świdnicy też korzystaliby z 
tego kursu, ponieważ umożliwiłby im dojazd do zapory wodnej ( tym bardziej,  ze 
zbliżają się wakacje).

Radny Marek Lisowski:
1. radny  poprosił  o  wystąpienie   do  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w  Świdnicy  z 

wnioskiem o naprawę drogi powiatowej z Opoczki do Makowic, 
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2. poprosił  o  przywiezienie  niesortu  na  drogę  w  Makowicach  od  szkoły  w  stronę 
Kraszewic (są bardzo duże dziury, po opadach deszczu nie można przejść)

3. radny zwrócił uwagę, że  na drodze gminnej w Jakubowie  w samym środku wsi są 
ogromne dziury. 

Radny Henryk Sara:
1. poprosił o wyrówniarkę na  drogę we wsi Grodziszcze.

Ad. 9.

Informację o działalności przewodniczącego Rady Gminy Świdnica złożył przewodniczący 
rady Pan Henryk Sara.  Szczegółowa informacja zawarta jest  w załączniku do niniejszego 
protokołu. Po wysłuchaniu informacji dyskusji nie prowadzono. 

Ad. 10

Sprawozdania  z  działalności  stałych  Komisji  Rady  Gminy  w  okresie  między  sesjami 
(w oparciu o protokoły z posiedzeń) złożyli przewodniczący:

a) Komisji Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw Socjalnych – komisja między 
sesjami nie odbyła posiedzenia.

b) Komisji Rolnictwa i Leśnictwa – dyskusji nie prowadzono,
c) Komisji Rewizyjnej – dyskusji nie prowadzono,
d) Komisji Budżetu i Finansów – dyskusji nie prowadzono,
e) Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – dyskusji nie prowadzono,
f) Komisji Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Budownictwa – dyskusji nie 

prowadzono.

Ad. 11. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wolne wnioski.

Odpowiedzi  na  zapytania  radnych udzieliła  Pani  wójt  Teresa  Mazurek.  Odnośnie  zapytań 
dotyczących remontów dróg powiatowych i wojewódzkich Pani wójt poinformowała, że po 
ostatniej  sesji   taka  informacja  została  przekazana  odpowiednim  władzom.  Ponadto 
otrzymaliśmy informację od Dyrektora Locha , że dziury na drogach są sukcesywnie łatane. 
W sprawach napraw i remontów na drogach powiatowych i wojewódzkich  możemy tylko 
monitować. To co możemy robić robimy.  

Dla radnego Romana Bogusławskiego: w sprawie podziału punktów świetlnych Pani wójt 
odpowiedziała, że jesteśmy po dwóch przetargach  na oświetlenie – dot. Pszenno ul. Daleka 
oraz  Bystrzycy. W tej chwili robimy rozeznanie  na dodatkowe punkty świetlne. W tej chwili 
trwają   negocjacje  w  sprawie  zawarcia  umowy  dot.  eksploatacji  urządzeń  oświetlenia 
drogowego  na  terenie  Gminy  Świdnica.  Obecna  umowa  kończy  się  w  maju.  Pani  wójt 
poinformowała również, że w miarę posiadanych środków zrobimy rozliczenie środków na 
punkty świetlne. Poza tym jak zwróciła uwagę Pani wójt zamontowanie jednej dodatkowej 
lampy wymaga dokumentacji, a to są czasochłonne czynności. 
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W sprawie  zaśmiecania  rowów  Pani  wójt  powiedziała,  że  nie  wyobraża  sobie,  żeby  to 
sprzątali pracownicy interwencyjni. Musimy usuwać przyczyny, mieszkańcy muszą oduczyć 
się zanieczyszczać nasze środowisko. 
Dla radnego Zbigniewa Karnowskiego  Pani wójt wyjaśniła, że od sierpnia 2006 r.  lampy 
świetlne  świecą  się  całą  noc.  Taka  była  potrzeba  mieszkańców.  Nie  planuje  powrotu  do 
wyłączania lamp w nocy. 

Dla radnego Kazimierza Dudzica Pani wójt Teresa Mazurek odpowiedziała, że otrzymaliśmy 
informację,  że  w  dniu  dzisiejszym zostanie  zamontowane  zabezpieczenie  ujęcia  wody w 
Miłochowie. 

Dla radnego Wiesława Malisza – w sprawie mostków musimy sprawdzić stan techniczny, 
zajmiemy się tematem.

Dla radnego Henryka Kończaka – musimy sprawdzić czy uda się przedłużyć kurs w ramach 
istniejących wozokilometrów, jeżeli nie to przedłużenie linii wymaga z naszej strony dopłaty, 
a co za tym idzie korekty budżetu.  Będziemy informować czy jest  to możliwe w ramach 
istniejących wozokilometrów. 

Dla  radnego Henryka  Sary – Pani  wójt  poinformowała,  że  udostępnimy wyrówniarkę  po 
opadach. W tej chwili jest bardzo sucho i wyrówniarka nic nie pomoże.

Ad. 12   Sprawy różne

Radna  Regina  Adamska  w  imieniu  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki 
podziękowała za podjęte działania zmierzające do utworzenia przedszkoli przy szkołach i za 
Program SMOK. 

Radny Roman Bogusławski złożył podziękowanie dla  władz gminy za skuteczne pozyskanie 
gruntu pod boisko w miejscowości Jagodnik. 

Radny Tadeusz  Żuberek   poinformował  i  zaprosił  wszystkich  obecnych  na  sali  obrad  na 
Powiatowy Turniej Piłki Nożnej Młodzików, który odbędzie się 28 kwietnia 2007 r. na boisku 
sportowym w Komorowie.

Pani wójt Teresa Mazurek poinformowała o uroczystości 3 Maja, połączonych z obchodami 
Dnia  Strażaka,   które  odbędą  się  w  Pankowie.   Ponadto  Pani  wójt  zwróciła  uwagę,  że 
przedszkola,  które  w  ostatnim  czasie  zostały  utworzone  na  terenie  Naszej  gminy  nie 
wymagają zaangażowania finansowego z naszej strony. Są to dodatkowe środki finansowe, 
które zasilą nasz budżet. Poza tym otrzymujemy informacje, że rodzice są bardzo zadowoleni 
i  to  nas  bardzo  cieszy.  Odnośnie  Programu SMOK Pani  wójt  poinformowała,  że  na  250 
złożonych wniosków w skali całego województwa zostało wybranych 60 wniosków. Wśród 
tych 60 wniosków jest wniosek naszej szkoły w Mokrzeszowie. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryka Sara przypomniał radnym o obowiązku złożenia 
oświadczeń majątkowych w terminie do dnia 30 kwietnia.
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Ad. 13.   Zakończenie sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku IX sesji Rady Gminy Świdnica 
przewodniczący rady podziękował za udział i zakończył obrady.

Na tym protokół zakończono:
Protokołowała:
S. Nosal
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